

LAKIMIES 7–8/2015

SISÄLLYS

Vanhat ja uudet oikeudenalat (<i>Eva Tammi-Salminen</i>)	952	
Artikkeleita		
<i>Koivisto, Ida</i> : Oikeus on, miten se systematisoidaan? – Kysymys oikeudenalajaotuksesta ja hallinto-oikeudesta	954	☞
<i>Mähönen, Jukka</i> : Onko kauppaoikeudella mitään virkaa?	973	☞
<i>Korpisaari, Päivi</i> : Oikeudenalan tunnusmerkeistä ja oikeudenalajaotuksen tarpeellisuudesta	987	☞
<i>Koivurova, Timo</i> : Oikeudenalat ja oikeustieteilijät globalisaation murroksessa	1005	☞
<i>Niemi, Johanna</i> : Onko 'oikeus ja sukupuoli' oikeudenala?	1022	☞
<i>Hakalehto, Suvianna – Kotkas, Toomas</i> : Subjektiiivinen päivähoito-oikeus – sosiaalioikeutta, lapsioikeutta vai molempia?	1040	☞
<i>Kuoppamäki, Petri</i> : Kilpailuoikeudellinen vahingonkorvausdirektiivi julkis- ja yksityisoikeudellisen soveltamisen rajapinnassa	1064	☞
Katsauksia ja pienempiä kirjoituksia		
<i>Myrsky, Matti</i> : Vero-oikeudellisen tutkimuksemme tilannekuva	1091	
<i>Mylly, Tuomas</i> : Parodia ja eurooppalainen talusoikeus	1102	
<i>Halila, Heikki</i> : Oikeustieteellinen väitöskirja ennen ja nyt	1108	
<i>Häkkinen, Martti</i> : Väitöskirjatyöskentely tohtorikoulutuksen muuttuvassa toimintaympäristössä	1131	
<i>Mäenpää, Olli</i> : Julkisuus oikeuskulttuurin perustekijänä	1136	
<i>Helenius, Dan</i> : Rikosoikeudellinen toimivaltaoikeus	1142	
<i>Talus, Kim – Penttinen, Sirja-Leena</i> : Kohti toimivampia markkinoita – huomioita vihreän energiatuen kilpailutuksesta	1147	
Oikeuskäytäntöä		
Oliko kysymys yleishyödyllisestä yhteisöstä? Apuraharahasäätiötä koskevan tapauksen KHO 2015:125 arviointia (<i>Matti Myrsky</i>)	1164	
Kirjallisuutta		
Research Handbook on Human Rights and Intellectual Property. Ed. by Christophe Geiger (<i>Anette Alén-Savikko</i>)	1170	
	949	

Myrsky, Matti – Räbinä, Timo: Verotusmenettely ja muutoksenhaku (<i>Kalle Määttä</i>)	1175
Aaltonen, Anna-Kaisa: Huoltoriitojen sovittelu tuomioistuimessa (<i>Kirsikka Salminen – Kaijus Ervasti</i>)	1179
Vastine Kirsikka Salmisen ja Kaijus Ervastian kirja-arvosteluun (<i>Anna-Kaisa Aaltonen</i>)	1184

Ajankohtaista

Suomalaisen Lakimiesyhdistyksen palkinnot ja apurahat 2015	1189
Lakimies-aikakauskirjan vuoden 2015 referee-asiantuntijat	1192
Oikeuskäytäntöä-osaston toimittaja vaihtuu	1193

Tämän numeron kirjoittajat	1194
----------------------------	------

Lakimies 2015: Sisältö	I–XII
------------------------	-------

Inhalt

Koivisto, Ida: Recht ist, wie systematisiert man es? – Die Frage der Einteilung von Rechtsgebieten und das Verwaltungsrecht; *Mähönen, Jukka*: Wird das Handelsrecht gebraucht?; *Korpisaari, Päivi*: Über die Merkmale eines Rechtsgebietes und die Notwendigkeit der Einteilung in Rechtsgebiete; *Koivurova, Timo*: Rechtsgebiete und Rechtswissenschaftler im Umbruch der Globalisation; *Niemi, Johanna*: Ist 'Recht und Geschlecht' ein Rechtsgebiet?; *Hakalehto, Suvianna – Kotkas, Toomas*: Subjektives Kinderbetreuungsrecht – Sozialrecht, Kinderrecht oder beides?; *Kuoppamäki, Petri*: Die wettbewerbsrechtliche Schadenersatzrichtlinie an der Grenzfläche von öffentlich- und privatrechtlicher Anwendung; *Myrsky, Matti*: Ein Lagebericht über unsere steuerrechtliche Forschung; *Mylly, Tuomas*: Die Parodie und das europäische Wirtschaftsrecht; *Hallila, Heikki*: Die rechtswissenschaftliche Dissertation gestern und heute; *Häkkinen, Martti*: Die Arbeit an der Dissertation in dem sich wandelnden Tätigkeitsfeld der Doktorandenausbildung; *Mäenpää, Olli*: Öffentlichkeit als Grundfaktor der Rechtskultur; *Helenius, Dan*: Das strafrechtliche Kompetenzrecht; *Talus, Kim – Penttinen, Sirja-Leena*: In Richtung besser funktionierender Märkte – Beobachtungen über die Ausschreibung von grüner Energiesubvention; *Rechtsprechung; Literatur; Aktuelle Nachrichten*

Contents

Koivisto, Ida: Law is, how it is systematised? The Question of Disciplines of Law and Administrative Law; *Mähönen, Jukka*: Do we need commercial law?; *Korpisaari, Päivi*: Do we still need the categorisation of legal disciplines?; *Koivurova, Timo*: Legal disciplines and legal scholars in the midst of globalisation; *Niemi, Johanna*: Is 'law and gender' a legal discipline?; *Hakalehto, Suvianna – Kotkas,*

Toomas: Subjective right to day care: Social law, child law, or both?; *Kuoppamäki, Petri*: Antitrust Damages Directive in the interface of public and private enforcement of competition law; *Myrsky, Matti*: The state of Finnish tax law research; *Mylly, Tuomas*: Parody and European economic law; *Halila, Heikki*: Legal dissertations then and now; *Häkkänen, Martti*: Dissertation work in the changing world of doctoral programmes; *Mäenpää, Olli*: Access to information as a cornerstone of legal culture; *Helenius, Dan*: Rules of criminal jurisdiction; *Talus, Kim – Penttinen, Sirja-Leena*: Towards a market that works – some remarks on the tendering process relating to green energy subsidies; *Legal Cases; Literature; Current Issues*